
Protokół Nr VI/2024 

z sesji Rady Miejskiej w Kałuszynie, odbytej w dniu 30 grudnia 2024 r. w sali 

konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Kałuszynie 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 9.00 

Obecni według załączonej listy obecności – 14 radnych 

Nieobecny Radny p. Bogusław Michalczyk. 

Ponadto w sesji udział wzięli: p. Anna Andrzejkiewicz – Dyrektor Biblioteki Publicznej 

w Kałuszynie, p. Renata Roguska – Dyrektor Przedszkola Publicznego  

w Kałuszynie, p. Ewa Gniado – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kałuszynie, p. Marek Pachnik – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kałuszynie,  

p. Dorota Pisarczyk – Kierownik Przychodni Opieki Zdrowotnej w Kałuszynie,  

p. Kamila Wąsowska – p.o. Dyrektora Gminnego Żłobka w Kałuszynie oraz sołtysi wsi: 

Abramy, Budy Przytockie, Chrościce, Falbogi, Garczyn Mały, Kluki, Marianka, 

Mroczki, Nowe Groszki, Olszewice, Patok, Piotrowina, Przytoka, Stare Groszki, 

Sinołęka, Szembory, Szymony, Wąsy, Wity, Wólka Kałuska i Żebrówka. 

 

Obradom przewodniczył p. Adam Kaczmarczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Kałuszynie. 

 

Pan Przewodniczący Rady – powitał zebranych, dokonał otwarcia obrad i  

na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali znajduje się 14 radnych w związku  

z tym obrady będą prawomocne. Powitał zaproszoną na obrady sesji 

Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu p. Ewę Rucińską.    

 

Pan Przewodniczący Rady zapoznał obecnych z porządkiem obrad: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Informacja Burmistrza Kałuszyna o działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

o realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2034. 

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2025 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kałuszynie na 2025 rok. 

7. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok. 

8. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Kałuszynie na 

2025 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2034. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji 

Programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek 



Samorządu Terytorialnego - edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – 

edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kałuszynie  

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności  

za usługi opiekuńcze, w tym w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

14. Przyjęcie protokołu Nr V/2024 z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie sesji. 

Ad 1. Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie: zaliczenia 

drogi dojazdowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

 

Pan Burmistrz – wnosi o rozszerzenie porządku obrad o dodatkową Uchwałę  

w sprawie zaliczenia drogi dojazdowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu.    

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie wniosku o wprowadzenie 

do porządku obrad uchwały w sprawie: zaliczenia drogi dojazdowej do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

Wniosek przyjęty został jednogłośnie w obecności 14 Radnych.  

Za przyjęciem wniosku głosowali radni: Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Mieczysław, Strupiechowski 

Sławomir, Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad 2. Uchwalenie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad ze zrealizowanym już podpunktem 1 

tj.: 

1. Otwarcie obrad. 

 Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie: 

zaliczenia drogi dojazdowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 



3. Informacja Burmistrza Kałuszyna o działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

o realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2034. 

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2025 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kałuszynie na 2025 rok. 

7. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok. 

8. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Kałuszynie na 

2025 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2034. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji 

Programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego - edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – 

edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kałuszynie  

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności  

za usługi opiekuńcze, w tym w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia drogi dojazdowej do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia jej przebiegu.   

15. Przyjęcie protokołu Nr V/2024 z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie sesji.  

 

W głosowaniu jawnym przedstawiony porządek obrad przyjęty został 13 głosami „za” 

oraz 1 „przeciw”. 

 

Pani Ewa Rucińska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu podziękowała za 

zaproszenie na Sesję Rady Miejskiej w Kałuszynie. Życzyła wszystkiego najlepszego w 

Nowym Roku w życiu osobistym oraz zawodowym. Radzie Miejskiej w Kałuszynie 

życzyła owocnych obrad w nachodzącym roku. Poinformowała, że jest już po Sesji 

budżetowej w Starostwie Powiatowym, na której zostały zabezpieczone środki na 

dokumentacje projektową przebudowy drogi powiatowej relacji Kałuszyn - Garczyn 

Mały – Wiśniew - Czarnogłów. Ponadto przekazała zapewnienia 

Pani Wicestarosty, że Gmina Kałuszyn pozyska nakładki bitumiczne na drogi 

powiatowe, które zostaną rozdysponowane na wiosnę. Miłą informacją jest również to, 

że udało się zapewnić środki na zakup samochodu dla Domu Dziecka w Falbogach z 

Gminy Kałuszyn. W dalszej części życzyła p. Radnym spokojnych obrad na dzisiejszej 

Sesji. 



Pan Przewodniczący Rady – podziękował, za obecność na Sesji Rady Miejskiej p. 

Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu oraz życzył wszystkiego najlepszego w Nowym 

Roku.                                

Ad 3. Informacja Burmistrza Kałuszyna o działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz o realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

Pan Burmistrz - przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

Ad 4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2034. 

Pani Skarbnik – poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kałuszyn 

zaprojektowana została na lata 2025-2034. Jest to okres obejmujący przewidywaną 

spłatę zobowiązań gminy Kałuszyn, która przypada do 2034 roku.  Ponadto odczytała 

treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 2024 

roku o przedłożonym przez Burmistrza Kałuszyna projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2025 – 2034 - treść w załączniku.   

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały nr VI/44/2024  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 - 2034 - treść  

w załączniku. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad 5. Uchwalenie budżetu gminy na 2025 rok. 

Pani Skarbnik – odczytała treść uchwały RIO w Warszawie z dnia 6 grudnia 2024 

roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Kałuszyna projekcie 

uchwały budżetowej na 2025 rok – treść opinii w załączniku. 

Pan Burmistrz – poinformował, że projekt budżetu, który został Państwu 

przedstawiony został oparty o stan naszej wiedzy na dzień 15 listopada 2024 r. Stąd 

może zostać zmieniany na każdej kolejnej sesji Rady Miejskiej. Zadania i wydatki, które 

zostały w nim zapisane będą realizowane. Ponadto nie znamy, jako Samorząd, jakie 

środki w 2025 roku, będą możliwe do pozyskania z zewnętrznych źródeł, np.  

z Krajowego Planu Odbudowy bądź innych instytucji, kiedy ruszą nabory. Budżet 

sięgający 62 000 000,00 zł, z czego na inwestycje przeznaczone jest 25 700 000,00 zł. 



Jest to budżet inwestycyjny staramy się inwestować w strukturę trwałą. Podkreślił, że 

każda inwestycja mniejsza jest również bardzo ważna. Chcemy utrzymać duże tempo 

inwestycyjne wielomilionowych zadań, tych, które zaczynają się od 4 mln i wyżej.  

Radny p. Dariusz Mroczkowski – w imieniu klubu radnych „Nasz Kałuszyn” chciałby 

złożyć pewne zastrzeżenia do projektu budżetu na 2025 rok w kwestii przychodów 

związanych ze sprzedażą gruntów w kwocie 7 000 000,00 zł. Wynik finansowy równy 

jest 1 200 000,00 zł, jeżeli nie sprzedamy tych gruntów mamy wynik ujemny w kwocie 

5 800 000,00 zł, które być może będzie trzeba zdjąć z jakiegoś zadania inwestycyjnego, 

które zaplanowaliśmy do wykonania. Ponadto zaproponował, aby kwota 7 000 000,00 

zł została zapisana, jako zysk budżetowy w danym roku. Tym bardziej, że na większość 

Programów nie ma ogłoszonych jeszcze naborów, z tych środków można byłoby do tych 

naborów przystąpić. Jest to duże zagrożenie do wykonania wszystkich zadań 

budżetowych. Ponadto poinformował, że jako przedstawiciele Klubu Radnych „Nasz 

Kałuszyn” głosowali przeciwko podnoszeniu diet dla Radnych i to stanowisko 

podtrzymują. Był zdania, że nie posiadamy opinii Zakładowej Organizacji Związkowej 

dotyczącej wykonania subwencji oświatowej, co może skutkować podważeniem 

uchwały budżetowej na 2025 rok przez Nadzór. 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że jedynym organem, który zatwierdza budżet jest 

Regionalna Izba Obrachunkowa, nie Wojewoda Mazowiecki lub inne Związki. 

Pani Skarbnik – poinformowała, że w budżecie nie funkcjonuje takie pojęcie jak „zysk 

finansowy”. Budżet gminy nie jest to nic innego jak nasz budżet domowy, tylko o wiele 

wyższy. Są to zapisane, aż do 2034 roku określone zadania inwestycyjne, które wynikają 

z planu rozwoju gminy. Zapisujemy inwestycje na 2025 rok, które uzyskały 

dofinansowanie lub z uzyskanym dofinansowaniem będą kontynuowane. Nasze 

dochody to nic innego jak prognoza zakładająca, że zrobimy wszystko, aby te środki do 

naszego budżetu spłynęły. Nie planujemy wirtualnych dochodów, które mogłyby zasilić 

nasz budżet po stronie dochodów. Planujemy realne dochody poprzez podjęte przez 

Radę Miejską uchwał np. stawki podatków na 2025 rok. Mamy pewne dochody 

przekazywane przez Ministerstwo Finansów min. z tytułu podatku dochodowego od 

osób prawnych oraz od osób fizycznych. Mamy, również dochody realizowane przez 

Urzędy Skarbowe takie jak: podatki od czynności cywilnoprawnych, karty podatkowe, 

podatki od spadków i darowizn.  Posiadamy również nasze mienie komunalne, które 

zostało oszacowane przez rzeczoznawców, którym gmina dysponuje, jakie zostało 

zapisane w budżecie. Liczymy się z ryzykiem, że w trakcie wykonania budżetu 

będziemy pewne rzeczy korygować, być może zostanie to przesunięte na rok następny. 

Ponadto przekazała, że dołożymy wszelkich starań, aby zadania, które zostały zapisane 

w budżecie na 2025 rok zostały zrealizowane. 

Pan Burmistrz – przypomniał, że tereny, o których mówimy zostały przez Radę 

Miejską w Kałuszynie przeznaczone do zbycia oraz wycenione przez rzeczoznawców. 

Przeprowadzone zostały, również zmiany planistyczne. Dzięki staraniom Urzędu 

Miejskiego w Kałuszynie udało się przekształcić je z terenów rolniczych pod 

działalność gospodarczą. Poinformował, że jest to około 9 ha przeznaczonych pod 

działalność gospodarczą. Gmina musi porywać się na duże zadnia inwestycje, musi 

szukać rozwiązań, są to atrakcyjne tereny inwestycyjne. Głównym celem nie jest 



dochód, że sprzedaży tylko, aby przyszedł kolejny duży przedsiębiorca i rozpoczął 

działalność na terenie gminy Kałuszyn.  

Radny p. Dariusz Mroczkowski – podkreślił, że klub radnych „Nasz Kałuszyn” nie 

jest przeciwny budżetowi, tylko przewidywaniu środków niesprzedanych gruntów 

kosztem innych inwestycji gminnych, na które być może zabraknie środków. Stwierdził, 

że należy być ostrożnym, w kwestii wydatkowania środków, których jeszcze nie mamy.    

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały nr VI/45/2024  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Kałuszyn na rok 2025 rok - treść w załączniku. 

Uchwała przyjęta została w obecności 14 radnych. Imienny wykaz głosowania 

przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Bastjan Martyna, Jackiewicz Anna, 

Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Laskowska Anna, Mroczek Piotr, 

Strupiechowski Sławomir, Śledziewski Grzegorz, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. 

Wstrzymali się od głosowania radni: Gójski Paweł, Kwiatkowska Helena, Ruciński 

Jerzy, Mroczkowski Dariusz, Wąsowska Maryla. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kałuszynie na 2025 rok. 

Pani Skarbnik - poinformowała, że ustala się stawkę jednostkową dla kalkulacji 

wysokości dotacji przedmiotowej na 2025 rok dla Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Kałuszynie w wysokości: 122,73 zł do 1m2 powierzchni użytkowej lokali gminnych 

będących w administrowaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kałuszynie  

i przewidzianych do remontu w 2025 roku. 

Radny p. Jerzy Ruciński – stwierdził, że kwota 10.000,00 zł jest zbyt mała na 

położenie nowego poszycia dachowego na jednym budynku komunalnym. Ponadto 

dodał, że są również inne budynki komunalne, które wymagają remontu np. przy ul. 

Mickiewicza. 

Pani Skarbnik – dodała, że oprócz środków, które gmina zabezpiecza są to również 

przychody własne Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kałuszynie.         

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały nr VI/46/2024  

w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Kałuszynie na 2025 rok.- treść w załączniku. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 



Ad 7. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok. 

Pani Anna Laskowska – zaproponowała, aby ustalone zostały bardziej szczegółowe 

terminy Sesji Rady Miejskiej w Kałuszynie np. w czwarty czwartek miesiąca. Tak się 

dzieje w innych gminach w naszym Powiecie. Dużo łatwiej byłoby zaplanować nasze 

sprawy zawodowe. 

Pan Sławomir Strupiechowski – dodał, że komisje odbywają się przed sesją. 

Pani Anna Laskowska – sugeruje, aby najpierw ustalić termin Sesji i dopiero wziąć 

pod uwagę planowanie posiedzeń komisji.  

Pan Sławomir Strupiechowski – był zdania, że kolejność w naszej gminie jest taka, że 

najpierw ustalamy posiedzenia komisji, później dopiero termin sesji. Dodał, że p. Radni 

o Sesji wiedzą z dużo większym wyprzedzeniem. 

Pani Anna Laskowska – dodała, że są to jej sugestie i prośba. Są to, również praktyki 

z innych gmin.  

Pan Sławomir Strupiechowski – stwierdził, że jesteśmy Gminą Kałuszyn i nie 

będziemy się sugerowali jak robią to w innych gminach. Rządzimy się swoimi 

kryteriami.  

Pani Anna Laskowska - dodała, że jest to jej propozycja.  

Pan Przewodniczący Rady – podziękował za wszystkie uwagi. Poinformował, że 

najbliższa sesja planowana jest w miesiącu lutym, a w styczniu spotykamy się na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji wtedy poruszmy tę kwestię.  

Pan Burmistrz – dodał, że temat jest do rozważenia. W większości przypadków jest 

tak, że burmistrz ma dużo spotkań poza siedzibą Urzędu. Nie wyobraża sobie, że będzie 

nieobecny na sesji. To samo ma miejsce z posiedzeniami komisji stara się uczestniczyć 

we wszystkich posiedzeniach komisji.  

 Pan Przewodniczący Rady – dodał, że na najbliższej Sesji w miesiącu kwietniu nt. 

„Stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kałuszyn w 2024 r.” zaproszony 

zostanie Przedstawiciel Policji. Wystosuje odpowiednio zaproszenie dla naszych 

Policjantów.        

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały nr VI/47/2024  

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Kałuszynie na 2025 rok - treść  

w załączniku. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

 



Ad 8. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w 

Kałuszynie na 2025 rok. 

Radna Pani Anna Laskowska – złożyła wniosek formalny, aby w załączniku nr 3 pkt. 

6 Planu Pracy Komisji Rolnictwa i Gospodarki na 2025 rok temat punktu 1 brzmiał: 

„Spotkanie z Przedstawicielami Koła Wędkarskiego nr 39 w Kałuszynie Polskiego 

Związku Wędkarskiego”, punktu 2: „Informacja z realizacji zadań  dotyczących 

usuwania Azbestu za 2024 r.” oraz punktu 3: „sprawy różne”.   

Radny p. Leszek Wąsowski – ustosunkował się do wypowiedzi Radnej p. Anny 

Laskowskiej. Uznał, że nie stanowi dużej różnicy wpisanie Przedstawicieli Koła 

Łowieckiego, jako gości zaproszonych na posiedzenie komisji. 

Pan Przewodniczący Rady - zarządził głosowanie ręczne w sprawie złożonego 

wniosku formalnego o wprowadzenie zapisu w załączniku nr 3 pkt. 6 Planu Pracy 

Komisji Rolnictwa i Gospodarki na 2025 rok, aby temat punktu 1 brzmiał: „Spotkanie 

z Przedstawicielami Koła Wędkarskiego nr 39 w Kałuszynie Polskiego Związku 

Wędkarskiego”, punktu 2: „Informacja z realizacji zadań  dotyczących usuwania 

Azbestu za 2024 r.” oraz punktu 3: „sprawy różne”.   

 

Wniosek przyjęty został w obecności 14 radnych.  

Za przyjęciem wniosku głosowali radni: Gójski Paweł, Kaczmarczyk Adam, 

Kwiatkowska Helena, Laskowska Anna,  Mroczkowski Dariusz, Ruciński Mieczysław, 

Strupiechowski Sławomir, Śledziewski Grzegorz. 

Przeciw głosowali radni: Kiełbasa Stanisława, Leszek Wąsowski, Anna Jackiewicz. 

Wstrzymali się od głosowania radni: Martyna Bastjan, Piotr Mroczek, Maryla 

Wąsowska. 

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały nr VI/48/2024  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Kałuszynie na 

2025 rok - treść w załączniku. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024-2034. 

Pani Skarbnik – poinformowała, że zmniejszamy plan dochodów i wydatków  

o kwotę 3 601 116,32 zł. Zmniejszenie dochodów wynika stąd, że pewne zadania 

inwestycyjne, które mieliśmy zaplanowane do realizacji w 2024 r. zostały wykonane  

o wartości niższej niż została pierwotnie planowana. Niektóre zadania zostały, 



przesunięte do wykonania na 2025 r. Po zmianie plan dochodów gminy wynosi  

57 605 259,70 zł, natomiast plan wydatków gminy po zmianie wynosi ·57 764 709,70 

zł.  

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały nr VI/49/2024  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2034 – treść  

w załączniku 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały Nr VI/50/2024  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok – treść uchwały w załączeniu. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji 

Programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego - edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego.  

Pan Burmistrz – poinformował, że przystępując do realizacji Programu finansowanego 

ze środków Funduszu Solidarnościowego Gmina może pozyskać 100% dofinansowania 

na wsparcie dla dzieci i dorosłych uczestników. Gmina Kałuszyn złożyła wniosek o 

dofinansowanie 2151 godzin asystencji dla 3 osób dorosłych i 6 dzieci z 

niepełnosprawnością, w tym 5 z niepełnosprawnością sprzężoną na łączną kwotę 

135 783,42 zł. – całość finansowania ze środków Funduszu. W ramach programu 

zaplanowano działania mające na celu wsparcie osób z niepełnosprawnością w 

wykonywaniu codziennych czynności oraz funkcjonowaniu w życiu społecznym  

z uwzględnieniem kosztu dojazdu i zakupu biletów umożliwiającego uczestniczenie  

w wydarzeniach kulturalnych, sportowych itp.  

Program będzie realizowany od dnia 1 stycznia 2025 r. do dnia 31 grudnia 2025 r. 



 

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały  

nr VI/51/2024 w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji Programu 

"Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego - edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego. 

- treść w załączniku. 

Uchwała przyjęta została w obecności 14 radnych. Imienny wykaz głosowania 

przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Mroczek Piotr, 

Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, Śledziewski 

Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.   

Przeciw nikt nie głosował.  

Wstrzymała się od głosowania radna: Anna Laskowska 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do 

realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego – edycja 2025 realizowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego. 

Pan Burmistrz - przekazał, że dzięki temu wsparciu, osoby zaangażowane, na co dzień 

w sprawowanie opieki nad osobą z niepełnosprawnością dysponować będą czasem, 

który mogą przeznaczyć na odpoczynek i regenerację, jak również na załatwienie 

niezbędnych spraw osobistych. 

Usługi opieki wytchnieniowej mogą służyć również okresowemu zabezpieczeniu 

potrzeb osoby z niepełnosprawnością w sytuacji, gdy członkowie rodzin  

lub opiekunowie z różnych powodów nie będą mogli wykonywać swoich obowiązków. 

Przystępując do realizacji Programu finansowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego Gmina może pozyskać 100% dofinansowania na wsparcie  

dla opiekunów dzieci i osób dorosłych z niepełnosprawnościami. Gmina Kałuszyn 

złożyła wniosek o dofinansowanie 1200 godzin wsparcia dla opiekunów 5 osób 

dorosłych i 1 dziecka z niepełnosprawnością na łączną kwotę 73 440,00 zł. – całość 

finansowania ze środków Funduszu Solidarnościowego.  

Program będzie realizowany od dnia 1 stycznia 2025 r. do dnia 31 grudnia 2025 r. 

Radna Pani Anna Laskowska - zwróciła uwagę, że w poprzedniej uchwale  

w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji Programu "Asystent osobisty 

osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025 

realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego oraz w bieżącej wkradł się 

błąd w nazwie Ministerstwa. Należy wpisać poprawną nazwę mianowicie Ministerstwo 

Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej.  

Pani Ewa Gniado – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Kałuszynie 

poinformowała, że to ona jest autorem dwóch uchwał.  

Pan Burmistrz – przeprosił za błąd. 



Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały  

nr VI/52/2024 w sprawie w sprawie przystąpienia Gminy Kałuszyn do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 

2025 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego - treść w załączniku. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Kałuszynie w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i ustalania 

odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym w formie usług sąsiedzkich i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 

ich pobierania. 

Pan Burmistrz – poinformował, że podjęcie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym w formie 

usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 

pobierania podyktowana jest dostosowaniem treści zapisów uchwały do uwag Nadzoru 

Prawnego Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego. Odczytał treść zmienionych 

zapisów w treści procedowanej uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały  

Nr VI/53/2024 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kałuszynie w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i ustalania odpłatności za usługi opiekuńcze, 

w tym w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania – treść uchwały w załączeniu. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

 



Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia drogi dojazdowej do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu.   

Pan Burmistrz – poinformował, że droga wymieniona w niniejszej uchwale stanowi 

działkę o nr ewid. 1995/2 położoną w miejscowości Kałuszyn będącej własnością 

Gminy Kałuszyn. W/w droga stanowi drogę i spełnia wymogi określone  

w wyszczególnionym na wstępie przepisie prawa tj.:  

- ma znaczenie lokalne,  

- stanowi uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom poprzez skrócenie 

dojazdu do posesji  

- przebieg drogi pokazano w załączniku graficznym nr 1  

Zgodnie z art. 7 ust. 2 cytowanej wyżej ustawy, zaliczenie do kategorii dróg gminnych 

następuje w drodze uchwały rady miejskiej po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu 

powiatu. Burmistrz Kałuszyna wystąpił do Zarządu Powiatu Mińskiego z wnioskiem  

o wyrażenie opinii dotyczącej zaopiniowania propozycji zaliczenia drogi wewnętrznej 

zlokalizowanej na terenie Gminy Kałuszyn do kategorii dróg gminnych. Zarząd Powiatu 

Mińskiego zaopiniował pozytywnie ww. wniosek. 

Radny p. Sławomir Strupiechowski – zapytał czy po podjęciu uchwały droga będzie 

własnością gminy.  

Pan Burmistrz – odpowiedział, że jest to droga wewnętrzna, której właścicielem jest 

gmina. Jest to droga o małym standardzie, w obecnej chwili są tam ugory.  

W przyszłości, jeżeli chcielibyśmy ubiegać się o dotacje z zewnątrz, droga w/w musi 

być zaliczona do kategorii dróg publicznych. 

Radny Pan Sławomir Strupiechowski – zwrócił uwagę na drogę jadąc w kierunku 

miejscowości Milew, są budynki mieszkalne, do których należy droga, którą gmina też 

może przejąć i urządzić. 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że jest to droga prywatna właścicieli nieruchomości. 

Dodał, że poprzedni właściciel z jednej dużej działki wydzielił działki budowalne  

i wydzielił drogę dojazdową do tych działek. Z chwilą kupna działki właściciel 

jednocześnie nabywał udział w tej drodze.         

Pan Przewodniczący Rady – zwrócił się o przegłosowanie uchwały Nr VI/54/2024  

w sprawie: zaliczenia drogi dojazdowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu.  - treść w załączniku. 

Uchwała przyjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych. Imienny wykaz 

głosowania przedstawia się następująco: 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Laskowska 

Anna, Mroczek Piotr, Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, 

Śledziewski Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.  

Przeciw nikt nie głosował. Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad  16. Przyjęcie protokołu nr V/2024 z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

Radna p. Anna Laskowska – zwróciła uwagę, aby skrupulatnie wpisywać wyniki 

głosowań nad podjętymi uchwałami, ponieważ w punkcie 11 głosowania Radny Pan 



Jerzy Ruciński wstrzymał się od głosowania, natomiast w protokole ujętych jest 15 

Radnych „Za” przyjęciem uchwały bez nazwiska w/w Radnego.  

 

Protokół przyjęty został 13 głosami za, 1 przeciw. 

Za przyjęciem protokołów głosowali radni; Bastjan Martyna, Gójski Paweł, Jackiewicz 

Anna, Kaczmarczyk Adam, Kiełbasa Stanisława, Kwiatkowska Helena, Mroczek Piotr, 

Mroczkowski Dariusz, Ruciński Jerzy, Strupiechowski Sławomir, Śledziewski 

Grzegorz, Wąsowska Maryla, Wąsowski Leszek.   

Przeciw głosowała radna: Anna Laskowska.  

Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad 17. Sprawy różne. 

Radna p. Anna Laskowska – poinformowała, że w miesiącu wrześniu podjęliśmy 

uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Radna sprawdziła, że w BIP Gminy Kałuszyn nie 

ukazało się do tej pory postępowanie przetargowe o wyborze wykonawcy sporządzenia 

planu ogólnego. Zapytała, dlaczego nie został jeszcze wybrany wykonawca? 

Radny p. Sławomir Strupiechowski – zapytał czy p. Burmistrz posiada informacje, że 

w sąsiedniej Gminie Mrozy budowana, będzie spalarnia odpadów? 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że nic nie wie nt. takiego przedsięwzięcia w gminie 

Mrozy. Ponadto dodał, że aby spalarnia odpadów powstała na wyznaczonym terenie 

bądź działce musi mieć otwartą działalność przeznaczoną w Wojewódzkim Planie 

Gospodarki Odpadami.  

Radny p. Sławomir Strupiechowski - zapytał o zlikwidowanie kabli komunikacyjnych 

przy ul. 1-go Maja. Właściciel nie może wjechać wysokimi samochodami na swoją 

nieruchomość. 

Pan Burmistrz – odpowiedział, ze zostanie ponownie wysłane zapytanie.  

Radny p. Jerzy Ruciński – zwrócił się z pytaniem o pomnik „Złotego Ułana”, który 

miał zostać naprawiony w 2024 r. Druga sprawa dotyczy oświetlenia na placu PKS  

w Kałuszynie. Zapytał również, kto płaci za wynajęcie firmy, która sprawuje ochronę 

terenu składowiska nielegalnych odpadów w miejscowości Ryczołek.  

Pan Burmistrz – odpowiedział, że za wynajęcie firmy płaci właściciel terenu, ponieważ 

działka ma właściciela.  

Radny p. Jerzy Ruciński – poinformował, że są wnioski mieszkańców odnośnie ruchu 

samochodów ciężarowych, które zaopatrują firmę „LIDL” lub w stronę Węgrowa w 

nocy z bardzo dużą prędkością w nocy przez Kałuszyn. Dodał, że zasadnym byłoby 

zgłoszenie tej informacji do właściciela drogi GDDKiA  

o odpowiednie ustawienie znaków. 

Pan Burmistrz – stwierdził, że nie spodziewa się, aby przepisy prawne zakazały ruchu 

samochodów ciężarowych przez miasto Kałuszyn. 



Radny p. Jerzy Ruciński – był zdania, że samochody ciężarowe, które mają powyżej 

16 t jechały bokiem, omijając centrum miasta. 

Pan Burmistrz – był zdania, że nie ma takich znaków, że mieszkaniec Kałuszyna może 

jechać przez miasto autem ciężarowym, natomiast ktoś z poza nie. Uznał, że jest to 

dyskryminacja po prostu. 

Radny p. Jerzy Ruciński – stwierdził, że plac zabaw w Parku Miejskim  

w Kałuszynie jest bardzo zniszczony i wymaga już modernizacji. Poza tym jest za mały 

jak na miasto Kałuszyn. Dodał, że taka sama sytuacja jest nad Zalewem Karczunek  

w Kałuszynie gdzie plac zabaw dla dzieci powinien zostać zmodernizowany. 

Kolejna sprawa dotyczy Ośrodka Zdrowia w Kałuszynie, aby otwarty został od godz. 

6.30, ponieważ pacjenci stoją na zewnątrz w mrozie. 

Pani Dorota Pisarczyk – Kierownik SP ZOZ Przychodni Opieki Zdrowotnej  

w Kałuszynie przekazała, że Przychodnia świadczy usługi od godz. 8.00 rano. 

Natomiast uważa, że godz. 7.00 rano jest godziną optymalną dla mieszkańców oraz 

pacjentów. 

Radny p. Jerzy Ruciński – dodał, że nie chodzi o pracę Ośrodka tylko otwarcia, aby 

pacjenci mogli wejść i poczekać.  

Pani Dorota Pisarczyk – stwierdziła, że nie ma takiej osoby, która otwierałaby 

wcześniej Ośrodka, chodzi również o kwestię wynagrodzenia. 

Radny p. Jerzy Ruciński – uznał, że jest to już w gestii Pani Kierownik Ośrodka 

Zdrowia zadbanie o odpowiednie zabezpieczenie.  

Pani Dorota Pisarczyk – dodała, że są to finanse publiczne. 

Radny p. Jerzy Ruciński – zaproponował, aby wyznaczyć jednego pracownika, który 

będzie przychodził wcześniej do pracy.  

Pani Dorota Pisarczyk – odpowiedziała, że pracownicy przychodzą do pracy na godz. 

7.00 rano, taki zapis ujęty jest w Regulaminie Organizacyjnym SP ZOZ  

w Kałuszynie, nie będzie tego zmieniać na czas zimowy.  

Pan Burmistrz – ustosunkował, się do wypowiedzi Radnego p. Jerzego Rucińskiego 

nt. placów zabaw, przekazał, że chętnie wybudowałby nowy plac zabaw dla dzieci 

niestety nie posiadamy terenu gminnego w centrum miasta. Co do renowacji jak 

najbardziej na wiosnę może zostać wzięte to pod uwagę. Ponadto poinformował, że 

wrócimy do tematu placu zabaw przy okazji zagospodarowania terenu po dawnym 

terenie PKS w Kałuszynie. Odnosząc się to sprawy oświetlenia teren dzisiaj nie jest 

wykorzystywany tak jak 10 – 15 lat temu, dlatego lampy zostały zawieszone  

w newralgicznych punktach. Uważa za niezasadne oświetlanie całej płyty PKS.  

Radny p. Jerzy Ruciński – wyjaśnił, że lampy właśnie w miejscach newralgicznych 

nie świecą się. Uznał, że można dołączyć trzy lampy, które ustawione są wzdłuż  

ul. Barlickiego. 

Pan Burmistrz – dodał, że te lampy oświetlają nam ulice.  

Radny p. Jerzy Ruciński – przekazał, że lampy te skierowane są na plac PKS, a nie 

ulice Barlickiego. Chodzi o teren pod wiatą i od strony „Złotego ułana”, że jest to 

miejsce nieoświetlone, gdzie przechodzą ludzie oraz jest to miejsce spotkań młodzieży.  



Pan Burmistrz – odpowiedział, że zwróci na to uwagę. Natomiast oświetlanie terenu 

dla młodzieży nie jest dobrym pomysłem, ponieważ zachęcimy ich wręcz do złego 

zachowania. 

Odnosząc się do kwestii Złotego Ułana p. Burmistrz poinformował, że jest uzależniony 

od firmy, która to wykonuje. Będzie się starał, aby firma zaczęła jak najszybciej prace 

przy Pomniku.  

W kwestii dotyczącej planu ogólnego poinformował, że nie było ogłoszenia na stronie 

internetowej Urzędu, ponieważ zrobiliśmy zapytanie ofertowe, w którym kwota na 

wydatkowanie, na poszczególne miejscowości sołeckie okazała się niższa niż 

130 000,00 zł. Zapytanie ofertowe wysłane zostało do 3 – 4 firm. Wybrana została 

najkorzystniejsza oferta na kwotę około 125 000,00 zł. Prawdopodobnie na sesji  

w miesiącu lutym otrzymają Państwo do procedowania uchwalenie planów 

miejscowych na poszczególnych miejscowości. Na tej samej sesji zostanie 

zaproponowana do podjęcia uchwała w sprawie przystąpienia do tzw. planu ogólnego. 

Ponadto dodał, że tworząc plany na poszczególne sołectwa wykonujemy większość 

spraw planu ogólnego. Plan ogólny będzie odbiciem oraz naniesieniem tego, co jest 

zawarte w planach miejscowych. 

Radny p. Jerzy Ruciński – zapytał o nową drogę ul. Ogrodowej, na której zjazdy do 

nieruchomości są bardzo źle wykonane. Na odcinku od ul. Podleśnej do ul. Kwiatowej 

są dwie działki, przy których nie został wykonany wjazd.  

Pan Burmistrz – odpowiedział, że te działki nie były objęte zakresem prac.   

Radny p. Jerzy Ruciński – stwierdził, że jeżeli zrywany jest asfalt oraz położone są 

krawężniki równo wzdłuż jezdni to zasadnym byłoby wykonanie dwóch zjazdów do 

posesji.  

Pan Burmistrz – odpowiedział, że sprawa jest do wyjaśnienia, ponieważ rozmawiał  

z właścicielem terenu, który poinformował, że wjazd został wykonany.  

Radny p. Jerzy Ruciński – dodał, że wjazd nie został zrobiony.  

Pan Burmistrz – powiedział, że zapyta się o to właściciela nieruchomości. 

Poinformował, że zakres robót określony jest w projekcie budowlanym. Ponadto dodał, 

że w tym projekcie budowlanym nie robiliśmy zjazdów, gdzie był już asfalt ułożony. 

Radny p. Dariusz Mroczkowski – zgłosił, że jedna z dróg dojazdowych do pól została 

całkowicie zniszczona przez firmę odprowadzającą energię od elektrowni 

fotowoltaicznej, aż do miejsca, w którym poszerzona została ulica. Zapytał czy istnieje 

zapis, do jakiego stanu firma ma tą drogę doprowadzić po zakończeniu robót. 

Pan Burmistrz – poinformował, że sprawę zgłaszała także p. Sołtys Marianna 

Śledziewska. Odpowiedział, że w decyzji zezwalającej na położenia kabla w drodze 

gminnej istnieje zapis, że po zakończeniu inwestycji jest komisyjny odbiór tej drogi. Z 

prawnym obowiązkiem nałożonym na Wykonawcę przywrócenia stanu drogi do stanu 

pierwotnego. Z chwilą zgłoszenia przez Wykonawcę zakończenia prac, komisja rusza 

w teren stwierdza, co należy wykonać. Wtedy inwestycja jest odbierana lub nie.  

Pani Marianna Śledziewska – sołtys wsi Olszewice odniosła się do sprawy dot. 

spalarni odpadów w Gminie Mrozy. Poinformowała, że jest to sprawa przedawniona za 

byłego p. Burmistrza zbierane były podpisy, aby ta spalarnia nie powstała. Zebrano 

wtedy ok. 600 podpisów przeciwko powstania spalarni. Nasza Gmina graniczy  



z działką, na której miała powstać spalarnia odpadów, również w bliskim sąsiedztwie 

znajdują się pola Olszewic i Szymon. Uważa, że ta sprawa już nie wróci. 

Pan Burmistrz – przekazał, że nikt nie projektuje tam spalarni. 

Radny p. Sławomir Strupiechowski – dodał, że mieszkańcy informują, że na tej 

działce czyszczony jest teren. 

Radny p. Jerzy Ruciński – przekazał, że sprawa ta była szeroko poruszana, również w 

Gminie Mrozy. Wniosek nie przeszedł, aby powstała na tej działce spalarnia odpadów. 

Pan Burmistrz – poinformował, że Gmina Kałuszyn wystąpiła do Marszałka 

Województwa Mazowieckiego o wykreślenie tej działki z planu gospodarki odpadami, 

ponieważ działka ta była tam wpisana. Na wniosek Gminy Kałuszyn p. Marszałek ją 

wykreślił. Podsumowując dodał, że jeżeli otrzyma jakąkolwiek informacje niezwłocznie 

ją przekaże. Do tej pory nie wpłynęło do Urzędu żadne pismo w tej sprawie.   

Radny p. Jerzy Ruciński – dodał, że nie było jeszcze informacji nt. kosztów 

utrzymania Zalewu Karczunek w Kałuszynie.  

Pan Burmistrz – odpowiedział, że informacje takie będą dostępne po zakończeniu roku 

budżetowego.  

Pani Natalia Budzyńska – Sołtys wsi Budy Przytockie odniosła się do wypowiedzi 

Radnego p. Jerzego Rucińskiego nt. sytuacji w Ośrodku Zdrowia w Kałuszynie. 

Stwierdziła, że to sami mieszkańcy stworzyli taką sytuację, że przyjeżdżają 2-3 godziny 

przed otwarciem Ośrodka i to my sami tworzymy dodatkowe kolejki. Była zdania, że 

gdyby pierwsza osoba przyszła na godz. 7.20 ewentualnie godz. 7.30 nie byłoby kolejek. 

Radny p. Jerzy Ruciński – wyjaśnił, że ludzie boją się, że nie dostaną się do lekarza. 

Osobiście zawsze dostał się na wizytę lekarską, nie miał z tego powodu żadnych 

problemów.  

Pani Natalia Budzyńska – sołtys wsi Budy Przytockie była zdania, że jeżeli Ośrodek 

Zdrowia w Kałuszynie otwarty by został od godz. 4.00 rano to znalazłby się ktoś, kto 

przyszedłby o godz. 3.30. 

Radny p Jerzy Ruciński - dodał, że Ośrodek jest dla ludzi, a nie ludzie dla Ośrodka. 

Pani Natalia Budzyńska – sołtys wsi Budy Przytockie stwierdziła, że Radny p. Jerzy 

Ruciński jest mieszkańcem Kałuszyna i może przyjść się zapisać, natomiast ludzie starsi 

ze wsi muszą prosić o pomoc sąsiada. 

Radny p. Jerzy Ruciński – poinformował, że powtarza tylko głosy mieszkańców, 

którzy przychodząc o godz. 7.00 do Ośrodka Zdrowia w Kałuszynie nie mogą dostać 

się do lekarza, więc przychodzą dwie godziny wcześniej. Osobiście zawsze został 

dobrze obsłużony. 

Pani Agnieszka Korzeniewska – sołtys wsi Szymony zapytała o rozpoczęte prace nad 

oświetleniem we wsi Szymony. Do kiedy będą trwać prace, ponieważ zostały przerwane 

na okres świąteczny. 

Pan Burmistrz – odpowiedział, ze skontaktuje się z firmą, która to wykonuje tę 

inwestycje.    

Radna p. Anna Laskowska – zwróciła uwagę na tereny inwestycyjne, aby zostały 

wprowadzone do Bazy Polskiej Agencji Inwestycji i Handlu. 



Pani Skarbnik – odpowiedziała, że nasze działki zostały wprowadzone do tej bazy. 

Natomiast wygasła licencja na obsługę tego portalu, przekazała, że pracownik Urzędu 

się tym zajmuje. 

Radny p. Jerzy Ruciński – poinformował, że bobry przegryzły drzewo nad Zalewem 

Karczunek w Kałuszynie. 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że został już poinformowany o tej sprawie. 

Pani Ewa Wiśniewska – sołtys wsi Mroczki zapytała o nasadzenia na kostce  

w drodze na Mroczki.  

Pan Burmistrz – odpowiedział, że właściciel posadził drzewa na swoim prywatnym 

terenie. W ostateczności poprosi właściciela terenu o przesadzenie tych drzew. 

Radna p. Anna Laskowska – zapytała o linie autobusowe, jakie powstaną w naszej 

gminie w ramach utworzonego Związku Międzygminnego Powiatu Mińskiego.   

Pan Burmistrz – poinformował, że w tym roku uruchomione zostały dwie linie 

pilotażowe, które utworzone zostały na próbę. Gmina Kałuszyn, również przystąpiła do 

„Powiatowo-Gminnego Związku Transportu Publicznego Powiatu Mińskiego”. 

Złożony został wniosek na swoje linie autobusowe w oparciu o istniejące już linie 

autobusowe, które dowożą nam dzieci do szkół. Ponadto dodał, że we wniosku do 

Wojewody uwzględnione zostały linie autobusowe z Gminy Kałuszyn. Wyraża 

nadzieje, że linie ruszą najpóźniej z dniem 1 września br., ponieważ transport publiczny 

obejmie również dowóz dzieci do szkół. Ponadto przekazał, że jesteśmy jedną z 

nielicznych gmin, w której transport publiczny został całkowicie zlikwidowany. Zostali 

sami prywatni Przewoźnicy. Jest to próba Starostwa Powiatowego w Mińsku 

Mazowieckim oraz okolicznych gmin, ponieważ utrzymanie transportu publicznego 

będzie pokrywane z dofinansowania od Wojewody, jak również z budżetów własnych 

gmin. Warunkiem niezbędnym do uruchomienia linii jest dofinansowanie od 

Wojewody. Dowóz w Gminie Kałuszyn będzie polegał głównie na tym, aby wszystkie 

miejscowości sołeckie połączyć z miastem Kałuszyn.  Kolejno z Kałuszyna do Mińska 

Mazowieckiego będzie linia powiatowa, za którą będzie płacił Powiat.   

Radny p. Sławomir Strupiechowski – zwrócił uwagę, że miasto Mińsk Mazowiecki 

jest bardzo zakorkowane. Bardzo ciężko przedostać się autem osobowym zwłaszcza  

w weekendy lub w godzinach popołudniowych. Dodał, że parkometry, również są 

bardzo drogie. Stąd uznał, że bardzo dobre było podjęcie takiej inicjatywy. 

Pan Burmistrz – dodał, że dla nas głównym celem jest, aby mieszkańcy sołectw nie 

zostali wykluczeni komunikacyjnie. 

Radny p. Leszek Wąsowski – poddał pod wątpliwość kwestię, aby mieszkańcy wybrali 

transport autobusowy od własnego auta.  

Pan Burmistrz – poinformował, że co chwilę słyszymy, że mieszkańcy sołectw nie 

mają jak dostać się do lekarza. 

Pan Przewodniczący Rady – poinformował, że uczennica Szkoły Podstawowej  

w Kałuszynie Nikola Stachowicz wybrana została Radną Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego. Jest to duży sukces dla naszej Gminy. Młodzieżowy 

Sejmik liczy 51 Radnych. 

Pan Burmistrz – zwrócił uwagę, aby uczennica została zaproszona na Sesję. 



Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do p. Sołtysów, aby po zakończonej sesji udali 

się do pracownika z pokoju nr 7, w celu przekazania informacji. 

 

Pan Przewodniczący Rady – przekazał, że w ramach uchwały antysmogowej odbyły 

się w miesiącu grudniu kontrole w naszej gminie. Osobiście, jako strażak brał w takich 

kontrolach, razem z pracownikami Urzędu. Skontrolowanych zostało ok. 40 

gospodarstw domowych, gdzie sprawdzane były źródła ogrzewania. Uważa, że duża 

praca jest jeszcze przed nami. Jest bardzo dużo mieszkańców naszej Gminy, która nie 

wie, że taka uchwała weszła w życie. Ma nadzieję, że Program Czyste Powietrze ruszy 

na wiosnę, ponieważ w tej chwili jest zawieszony. Dodał, że odpowiedzialność 

spoczywa na Pracownikach Gminy, Państwu Radnych oraz Państwu Sołtysach, aby 

dotrzeć do mieszkańców poinformować ich, o możliwości składania wniosków, jeżeli 

takie będą dostępne. Ponadto poinformował, że po przeanalizowaniu ankiety nt. 

Ubóstwa Energetycznego na terenie Gminy Kałuszyn oraz kontroli ok. 40 gospodarstw 

musi stwierdzić, że w naszej gminie występuje taki problem.  

Radny p. Sławomir Strupiechowski – zapytał o kwestie ubóstwa energetycznego. Na 

czym ona polega? 

Pan Przewodniczący Rady – wyjaśnił, że po zapoznaniu się z ankietą oraz 

przeanalizowaniu dochodzi do sytuacji, że przychody miesięczne mieszkańców nie są 

wystarczające na ekologiczną wymianę źródła ogrzewania.  

Radny p. Sławomir Strupiechowski – przekazał, że mieszkańców na terenie naszej 

gminy nie stać na wymianę źródła ogrzewania. Nawet w przypadku złożenia wniosku o 

dofinansowanie musimy włożyć swój wkład własny 100 %. Dopiero później czekamy 

na decyzję czy dofinansowanie otrzymaliśmy oraz w jakiej wysokości. Dodał, że osoby 

starsze, samotne nigdy nie będzie ich stać na wymianę źródła ogrzewania z własnych 

środków. Ponadto dodał, że Unia Europejska narzuciła nam takie standardy, na które 

zwyczajnie mieszkańców nie stać. 

Radna p. Martyna Bastjan opuściła obrady Sesji Rady Miejskiej.  

Radna p. Anna Laskowska – zapytała czy kontrole przeprowadzane były tylko  

u biednych ludzi czy też u bogatych, którzy trują całe osiedla tym, co palą. Czy były 

stwierdzone jakieś nieprawidłowości? Czy zostały zgłoszone wnioski do Sądu? 

Pan Przewodniczący Rady – odpowiedział, że kontrolowane były gospodarstwa,  

w których sami mieszkańcy składając deklaracje wskazali, że używają pieca 

pozaklasowego, jak również pod takimi adresami gdzie nasi mieszkańcy składali skargi 

lub informacje do Urzędu Gminy, że spalane są odpady? W żadnym  

z kontrolowanych gospodarstw nie stwierdzono nieprawidłowości.  

Radna p. Anna Laskowska - zapytała czy pobierane były próbki? 

Pan Przewodniczący Rady – odpowiedział, że próbki nie były pobierane. 

Radny p. Sławomir Strupiechowski – powiedział, że wszedł przepis prawny 

zakazujący ogrzewania domów kominkiem, co jest nonsensem. Dodał, że  

w przypadku, kiedy węgiel jest mokry będzie wytwarzał taki dym jakby spalane były 

odpady. Nie zależy to od kaloryczności węgla.  

Radny p. Paweł Gójski – dodał, że węgiel czasami polewany jest starym olejem, aby 

wyglądał na bardziej kaloryczny. Jest również brykiet torfowy, który wytwarza bardzo 



nieprzyjemny zapach. Zwrócił również uwagę na dwa drony, które widać było jak latają 

nad miastem Kałuszyn. 

Pan Przewodniczący Rady – odpowiedział, że nie ma wiedzy na ten temat. 

Pan Burmistrz – poinformował, że jeden dron na zlecenie Starostwa Powiatowego  

w Mińsku Mazowieckim związany z pracami geodezyjnymi, drugi dron należący  

do Policji.  

Radny p. Dariusz Mroczkowski – odniósł się do Programu Czyste Powietrze.  

Wygląda to tak, że najpierw inwestujemy własne środki, dopiero później część 

odzyskujemy. Stwierdził, że kolejność powinna być taka, że zlecamy firmie wykonanie, 

która otrzymuje dofinansowanie z Programu. Kolejno później Zleceniodawca dopłaca 

resztę środków.  

Radny p. Jerzy Ruciński – poinformował, że Gmina jest w posiadaniu dwóch kotłowi, 

które opalane są miałem. Jakie kroki zostaną podjęte, aby wymienić źródła ogrzewania? 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że na razie mamy możliwość korzystania z tych dwóch 

źródeł grzewczych. Będą to duże koszty wymiany dla Gminy, jak również znaczne 

podwyżki dla mieszkańców.  

Pan Burmistrz – złożył najserdeczniejsze życzenia noworoczne. Życzył dużo zdrowia, 

spełniania marzeń, satysfakcji z pracy na rzecz samorządu. Zaprosił zebrane osoby na 

organizowany kolejny 5 Kałuszyński Orszak Trzech Króli.  

Pan Przewodniczący Rady– złożył również wszystkim zebranym życzenia 

noworoczne. 

 

Ad 18. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący Rady – wobec wyczerpania porządku obrad zamknął  

VI Sesję Rady Miejskiej w Kałuszynie.   

 
Protokołowała: 

K. Strupiechowska 

 

 


